
Good day, 
  
Please find registration information for the upcoming Driver Z term included below. Please circulate this 
information to school staff or students as required. This will answer some of the questions your school 
may encounter and help keep you informed. 
  
When does registration for the upcoming term begin? 
  
Registration for Summer/Fall courses will begin on May 31, 2023. 
  
Courses will be available to view on May 29, 2023. 
  
Courses for this term run between July and December. 
  
Driver Z Overview 
  
Courses will be offered in either a virtual or in-person format. Courses will be in one format only. Virtual 
classes will be hosted on the WebEx platform. Students who register for an in-person course can only 
join classes in person. Knowledge tests and vision screening will be held for virtual and in-person courses 
at the host school. 

• Students and parents/co-pilots must attend the Kick-off, which is held during the first class. 
• Students must provide an email address when they register to access the online application and 

receive course-relevant communication, including email invitations to the virtual class sessions. 
• Students must complete online learning before their first class. 

  
Where can students go for information? 

• Course Information: mpi.mb.ca under Driver Education Driver Z Course Finder 
• Driver Z Program Information: mpi.mb.ca under Driver Education MPI’s Driver Z Program 

  
Where do students go to pay and register? 
Students can pay and register for courses at any Autopac agent or Manitoba Public Insurance Service 
Centre. 
  
How do students and co-pilots access online learning? 
Once students have registered, they will receive an email 31 days before their course start date with 
instructions on how to log into Driver Z. 
  
If registered for a virtual course, students will receive an email with a WebEx link for their classes. 
Students are required to do the following: 
  

• Log in to Driver Z online to set up their account. 
• Complete Zone 1 (activities 1-29) before Kick-off. This takes approximately 12 hours to 

complete. 
• Invite at least one co-pilot (up to eight) through Driver Z online. 

o Co-pilots will also be required to log on and complete Zone 1 (activities 1-6) to support 
the student and ensure all necessary tasks are finished to complete the program. This 
takes approximately two to three hours to complete. 

• Attend classes based on which format they registered for; virtual or in-person. 

https://can01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.mpi.mb.ca%2FPages%2FHome.aspx&data=05%7C01%7Cdiane.johnson%40sjasd.ca%7C236cfa14125e48e616c708db50f2283a%7C57e2d7734dcc4850871773b1db41984a%7C0%7C0%7C638192773205143527%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=s6m8Fm%2BqI9JgyUX2UKfmWyTo%2BYk2aI7HweBf3nmG%2FnE%3D&reserved=0
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Students and co-pilots must have separate email addresses to ensure they receive the appropriate 
emails for their roles. 
  
If you have any questions, please get in touch with Driver Education by email or phone at (204) 985-
7199 or toll-free at 1-800-261-9928. 
  
Thanks again for being a vital part of the Driver Z team. Your commitment to preparing young drivers is 
making Manitoba roadways safer for everyone! 
  

  
  
 
Bonjour, 
  
Veuillez trouver ci-dessous les renseignements sur l’inscription à la prochaine session du programme 
Driver Z. Veuillez faire circuler ces renseignements auprès du personnel ou des élèves de l’école, le cas 
échéant. Cela répondra à certaines des questions que votre école pourrait rencontrer et vous aidera à 
rester informés. 
  
À quel moment la période d’inscription pour la prochaine session débutera-t-elle? 
  
L’inscription aux cours d’été et d’automne débutera le 31 mai 2023. 
  
Les cours pourront être consultés à compter du 29 mai 2023. 
  
Les cours de ce trimestre se déroulent entre juillet et décembre. 
  
Aperçu du programme Driver Z 
  
Les cours seront offerts en format virtuel ou en personne. Les cours ne seront offerts qu’en un seul 
format. Les cours virtuels se dérouleront sur la plateforme WebEx. Les élèves qui s’inscrivent à un cours 
en personne ne peuvent participer aux cours qu’en personne. Les tests de connaissances et de vision 
auront lieu pour les cours virtuels et en personne dans l’école d’accueil. 

• Les élèves et les parents ou les copilotes doivent assister à la leçon initiale qui aura lieu pendant 
le premier cours. 

• Les élèves doivent fournir une adresse de courriel lors de leur inscription afin d’accéder à la 
demande d’inscription en ligne et de recevoir les communications pertinentes, y compris des 
courriels d’invitation aux cours virtuels. 

• Ils doivent effectuer l’apprentissage en ligne avant leur premier cours. 
  
Où les élèves peuvent-ils trouver des renseignements? 

• Renseignements sur les cours : mpi.mb.ca sous Éducation routière Recherche de cours du 
programme Driver Z 

• Renseignements sur le programme Driver Z : mpi.mb.ca sous Éducation routière Programme 
Driver Z de la Société d’assurance publique du Manitoba 
  

Où les élèves peuvent-ils aller pour s’inscrire et payer leurs cours? 
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Les élèves peuvent s’inscrire aux cours et les payer auprès de n’importe quel agent Autopac ou d’un 
Centre de services de la Société d’assurance publique du Manitoba. 
  
Comment les élèves et les copilotes peuvent-ils accéder à l’apprentissage en ligne? 
Une fois que les élèves se seront inscrits, ils recevront un courriel 31 jours avant la date de début de leur 
cours avec des instructions sur la façon de se connecter au Driver Z. 
  
S’ils sont inscrits à un cours virtuel, les élèves recevront un courriel avec un lien WebEx pour leurs cours. 
Les élèves sont tenus de réaliser ce qui suit : 
  

• Ouvrir une session sur le site du programme Driver Z pour établir leur compte. 
• Effectuer les activités de la zone 1 (activités 1 à 29) avant la leçon initiale. Cela leur prendra 

environ 12 heures. 
• Inviter au moins un copilote (jusqu’à un maximum de huit) par l’intermédiaire du programme 

Driver Z en ligne. 
o Les copilotes devront également ouvrir une session et effectuer les activités de la zone 1 

(activités 1 à 6) afin de soutenir l’élève et de s’assurer de l’exécution de toutes les 
tâches nécessaires au programme. Cela leur prendra environ de deux à trois heures. 

• Suivre les cours selon le format pour lequel ils se sont inscrits; virtuel ou en personne. 
Les élèves et les copilotes doivent avoir des adresses de courriel différentes afin de garantir qu’ils 
reçoivent les courriels appropriés à leur rôle. 
  
Si vous avez des questions, veuillez communiquer avec le bureau de l’enseignement du conducteur 
par courriel ou par téléphone, au 204 985-7199, ou sans frais, au 1 800 261-9928. 
  
Nous vous remercions de nouveau d’être un membre essentiel de l’équipe du programme 
Driver Z. Votre engagement à préparer les jeunes conducteurs permettra de rendre les routes du 
Manitoba plus sécuritaires pour tous! 
  
  
Thank you, 
  
Driver Education   

Manitoba Public Insurance | Driver and Vehicle Administration 
T: 204-985-7199 | W: mpi.mb.ca 
705-234 Donald Street, Winnipeg, MB  R3C 4A4 
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